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1. 2023 was een rustig jaar voor SDBA. De voornemens zoals opgesteld in de eerste bijeenkomst van het 

jaar (zie notulen d.d. 21-01-’23) werden slechts voor de helft uitgevoerd. Na de eerste bijeenkomst 

vonden verschillende (3-4) bijeenkomsten plaats tussen AH-AP. Daarin werd o.m. de opzet van de 

verschillende brieven besproken (zie #6), persconferenties voorbereid en uitgevoerd, mogelijke 

activiteiten tegen het daglicht gehouden, enz.  JT had/heeft een (veel!) te druk werk/studieprogramma 

waardoor zij -voorlopig- wordt ontzien. Daarnaast was AH ruim 4 maanden in Nederland… 

 

2. In april vond de derde en laatste workshop plaats in de serie van drie workshops in samenwerking met 

*GG&L (UA) en Stichting HOPE (zie #8, Jaarverslag 2022). Tijdens de afsluitende lezing van voorzitter 

AH maakte hij bekend dat hij maximaal tot het eind van 2023 ‘actief’ zou blijven. Dit valt samen met 

de maand dat hij 70 jaar wordt en het dan voor hem genoeg is geweest (zie ook zijn laatste 

gepubliceerde artikel ‘Nieuwe fase’ d.d. 25-06-21). Ruim 30 jaar roepend in de knoek met weinig 

respons vanuit een blijkbaar apathische samenleving (?), met belangenorganisaties 

(werkgevers/werknemers/NGO’s) die schijnbaar heel bevreesd zijn een duidelijk standpunt in te 

nemen m.b.t. de patronagepolitiek, enige actie te ondernemen of er zelf belang bij hebben alles bij het 

oude te laten in combinatie met toenemend inzicht in de ongebreidelde onbeschaamdheid van ‘de 

politiek’ zijn vruchtbare elementen voor een cynische instelling voor wat betreft de actuele situatie en 

de toekomst van de (apathische) Arubaanse gemeenschap onder een dergelijk (partij)politiek bestel. 

 

3. Zoals ook in het Jaarverslag 2022 onder #2 aangegeven: het realiseren van deugdelijk bestuur is geen 

zaak van 1 persoon of 1 organisatie. Daarvoor is de gezamenlijke inspanning nodig van zo veel mogelijk 

alle sectoren van de samenleving. Daartoe heeft SDBA organisaties uit de werkgevers- en 

werknemerssector benaderd, mede op basis van #12, bld 41, Masterplan ‘Repositioning our sails’. In 

principe maakt dit het de verschillende sectoren makkelijker om openlijk te discussiëren over de 

kwaliteiten van het politieke systeem en mogelijkheden/alternatieven voor verbetering. Het streven 

was om ook vertegenwoordigers van ouderen- en jongerenorganisaties alsmede NGO’s èn 

vertegenwoordigers van de overheid bij dit platform te betrekken. Dit is echter niet van de grond 

gekomen: de respons van al deze organisaties was vrijwel nihil, ondanks alle kritiek die zij (weliswaar 

achter de schermen) bij tijd en wijle op (aspecten van) het overheidsfunctioneren hebben en behalve 

hetzelfde kleine groepje (± 25 personen) ‘die-hards’ die trouw alle initiatieven/bijeenkomsten van 

SDBA c.s. bijwonen, is de participatie van andere instanties/mensen verwaarloosbaar. 

 

4. In de eerder genoemde ‘Nieuwe fase’ werd reeds vermeld en vervolgens herhaald tijdens de laatste 

lezing van de voorzitter in april 2023, het streven is om op korte termijn een nieuwe voorzitter te 

benoemen. Hopelijk gebeurt dit op korte termijn gezien AH mogelijk reeds in de loop van 2024 

emigreert naar Nederland. Vanuit Nederland SDBA ‘runnen’ zet geen zoden aan de dijk. Verschillende 

andere kandidaten die AH in de afgelopen periode daartoe heeft benaderd gaven aan bevreesd te zijn 

voor mogelijke negatieve gevolgen voor hun carrière. 

 

De voorkeur gaat uit naar iemand met een juridische achtergrond en/of met veel gezag/ervaring om 

verschillende visies/uitgangspunten/meningen met elkaar te verenigen. Dhr. Anselmo Pontilius, huidig 

SDBA bestuurslid (secretaris) is v.w.b. de laatste overweging de meest aangewezen persoon. Ondanks 

zijn eveneens gevorderde leeftijd (70) is hij wel bereid na het voltooien van zijn rol als 

Landsbemiddelaar (begin 2024) - en afhankelijk van zijn gezondheid- het voorzitterschap op zich te 

nemen. Hij benadert vervolgens zelf iemand voor de functie van secretaris. AH blijft mogelijk in een 

andere functie (bijv. penningmeester) ten dienste van SDBA, ook t.b.v. de website en Fb-ontwikkeling. 

 

5. In #4 van het Jaarverslag 2022 is het project van OOS-International (Blue OOSEAN) genoemd. Helaas 

heeft de groep nauwelijks enige (geen werkelijke) respons gehad van de overheid. Gezien de 

mogelijkheden die het bood onzes inziens een gemiste kans. Daarentegen waren de uitsluitende focus 

van de regering op het LNG-project en de wijze waarop zij trachtte dit te realiseren duidelijke indicaties 

dat diens inspanningen schijnbaar meer/volledig op eigenbelang van betrokkenen zijn gericht. 

https://deugdelijkbestuuraruba.org/wp-content/uploads/2023/12/Jaarverslag-2022.pdf
https://deugdelijkbestuuraruba.org/nieuwe-fase/


 

6. In de loop van 2023 heeft de SDBA een aantal brieven geschreven naar de Minister van Integriteit en 

deze vervolgens via media verspreid. Van media, verbonden aan de grootste partij, werden vervolgens 

de nodige persoonlijke aanvallen op de voorzitter uitgebracht zonder daarbij één enkel argument 

inhoudelijk te weerspreken. Dat typeert nog steeds de wijze waarop ‘politiek’ bedreven wordt en legt 

daarmee een van de vele zwakheden bloot. De thema’s die in de brieven naar voren komen zijn: 

A- Het verzoek voor het bieden van excuses door de regering aan de bevolking voor de gevolgen van 

decennialang ondeugdelijk bestuur. 

B- Het verzoek om nader onderzoek in te stellen naar het tot stand komen van de LNG-deal waarbij 

betrokken bestuurders en sleutelfiguren van betrokken semi-overheidsondernemingen alsmede 

het betrokken advocatenkantoor hetzij tot de naaste familie en/of ‘vrienden’kring van de premier 

horen. Naar de mening van SDBA een kwestie van belangenverstrengeling op hoog niveau waarbij 

de mogelijke financiële opbrengsten voor de betrokkenen zeer aanzienlijk konden zijn. 

C- Het verzoek om een daadwerkelijk einde te maken aan het instrument van politieke benoemingen, 

mede op grond van het voorstel van de gezamenlijke vakbonden in 1995. 

D- Het voorstel van SDBA m.b.t. realisering van Burgerparticipatie. 

E- Een herinnering aan de Minister van Integriteit om te reageren op de voornoemde brieven. Echter, 

tot op heden heeft de betrokken minister, zelfs niet uit fatsoensoverwegingen, op geen enkele brief 

gereageerd. Dit is ongehoord voor een minister die belast is met de portefeuille Integriteit. Het lijkt 

er daarom sterk op dat hij zich daarbij uitsluitend beperkt tot lippendienst. Deze houding is ook 

onverklaarbaar aangezien de partij Raiz van de Minister van Integriteit zich juist voor deze thema’s 

tijdens de verkiezingen hard heeft gemaakt. Ook hier zien we dus dat beloften tijdens verkiezingen 

van nul en generlei waarde zijn als eenmaal een bestuurdersfunctie is verkregen. 

F- Het standpunt van SDBA aan de Minister van Algemene Zaken m.b.t. het werkelijke Democratisch 

Deficit. 

G- Het standpunt van SDBA t.a.v. de RAft-LAft-kwestie. 

 

7. Tijdens het maandenlange verblijf van AH in Nederland gedurende de zomermaanden vond een 

bijeenkomst plaats met lector ‘Weerbare Democratie’ dr. Willeke Slingerland. Daarbij werd de 

mogelijkheid nagegaan om samen met dr. Glenn Thode, prof. Wouter Veenendaal en anderen op de 

Antilliaanse eilanden via een ‘opdracht’ van het NWO of andere ‘subsidiebronnen’ alternatieven te 

ontwikkelen voor een effectiever en meer integere bestuursvorm.  

 

8. Bovengenoemde vraagstelling werd in de maand oktober uitvoeriger besproken met Glenn Thode, 

prof. Wouter Veenendaal en prof. Ger van Oostindië. Daarbij bracht GvO naar voren dat de 

Nederlandse overheid zojuist de mogelijkheid had geschapen om nader onderzoek te doen naar 

‘alternatieve bestuursvormen’. 

 

9. Eind 2023 of begin 2024 bereikt de website van SDBA een mijlpaal, namelijk 50.000 (31/12: 49.949) 

bezoekers vanaf haar opzet in 2016. Voor een website in het algemeen is dit niet veel, maar voor één 

die ondeugdelijk bestuur als thema heeft is dit niet onverdienstelijk. De laatste jaren bezoeken 

gemiddeld 350 mensen per maand de site. Dit aantal zal langzamerhand dalen indien SDBA verder 

niets (meer) doet aan het updaten van haar informatie… 

 

10.  De vraag zoals gesteld in de eerste bijeenkomst van het jaar (21-01-’23): ‘Hoe nu verder?’ blijft actueel. 

Volgens AH is de invloed van ‘de Arubaanse politiek’ op een bevolking die geen leescultuur heeft, zich 

onbehoorlijk informeert, kritiekloos is en zich niet durft te uiten onstuitbaar groot. Het lijkt er daarom 

op dat de wijze waarop politiek wordt bedreven en dat getypeerd kan worden als autokolonialisme 

(plunderen van het land door de eigen politieke elite met hun F&F) gewoon doorgang zal vinden tot er 

uiteindelijk niets meer te halen valt en de wal het schip keert. Het zij zo. Uiteindelijk krijgt elke 

gemeenschap de regering die het verdient. 

https://deugdelijkbestuuraruba.org/documenten-deugdelijk-bestuur/
https://deugdelijkbestuuraruba.org/wp-content/uploads/2023/12/LNG-deal.pdf
https://deugdelijkbestuuraruba.org/wp-content/uploads/2023/12/Personeelsbenoemingen.pdf
https://deugdelijkbestuuraruba.org/wp-content/uploads/2023/12/Voorstel-burgerparticipatie.pdf
https://deugdelijkbestuuraruba.org/wp-content/uploads/2023/12/Recordatorio.pdf
https://deugdelijkbestuuraruba.org/wp-content/uploads/2023/12/Brief-EWC-DemDef.pdf
https://deugdelijkbestuuraruba.org/wp-content/uploads/2023/12/Brief-EWC-DemDef.pdf
https://deugdelijkbestuuraruba.org/wp-content/uploads/2023/12/RAft-LAft.pdf

